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Jaarverslag bestuur TeVoet 2023 
 
In dit jaarverslag wordt aan de hand van een aantal thema’s de ontwikkelingen 
van het afgelopen jaar toegelicht 
 
Thema 1: Vereniging intern 
- Aan de algemene ledenvergadering in ‘De Roskam’ in Houten op 22 april 2023 
namen 22 leden deel. De conceptnotulen van deze vergadering zijn als bijlage 3 
bij de agenda voor deze vergadering gevoegd 
- Het bestuur heeE  het afgelopen jaar vergaderd op 31-1, 21-3, 30-5, 5-9, 10-10 
en 14-11, waarbij op 10-10 ook de regiocontactpersonen (deels ‘Jitsi-ënd’) 
aanwezig waren 
- Het organiseren van Ode-wandelingen was bij Jos van der Heide in goede 
handen (zie de evaluaPe daarvan in bijlage 9). Wim van Tuyl heeE aangegeven 
de organisaPe van Jos over te willen nemen. Jos wordt namens het bestuur 
hartelijk bedankt voor zijn inzet.  
- Het bestuur heeE het effect van de verhoging van de contribuPe onderzocht. 
Naar aanleiding van de mededeling  contribuPe verhoging van € 17,50 naar  
€ 25,00 hebben 12 leden dat als argument aangegeven om het lidmaatschap op 
te zeggen. Daarnaast zijn vaste toegezegde extra bijdrage ingetrokken tot een 
totaal van ca. € 150. 
- Het Septembernummer van LV a.s. zal in het teken staan van het 30-jarig 
bestaan van TeVoet. Bert de Boer funcPoneert Pjdelijk als hoofdredacteur. 
- De website is, met dank aan Alice Drenthe, aangepast om hem makkelijker 
toegankelijk te maken 
- De oproep om het bestuur te komen versterken heeE wel een aantal reacPes 
opgeleverd, maar nog geen concrete versterkingen voor het bestuur, wel een 
aanbod voor redacPonele ondersteuning voor de website en LV 
- De wens tot organiseren van themadagen werd Pjdens de ALV van afgelopen 
jaar geuit. Het bestuur heeE een eerste inventarisaPe gemaakt van mogelijk te 
organiseren themadagen. Daarvoor zijn, ook van de leden uit een aantal 
suggesPes gekomen. Een greep uit die suggesPes: werken met enkele 
routeplanners, hoe een wandeling op te ze_en en te organiseren?, 
vrijwilligersdagen met een speciaal thema, thema water, hoe omgaan met de 
zorg vanuit natuurorganisaPes?, uitdiepen omgevingsverordening en 
omgevingswet, wanneer is een pad ‘TeVoet-waardig?, toegankelijkheid 
landgoederen en dijken, organisaPestructuur binnen regio’s opze_en, …….? 
Concrete uitwerking daarvan en keuze voor bepaalde thema’s zal met en door 
de leden, in overleg met het bestuur, nog moeten gaan plaatsvinden 
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- Tijdens het overleg met de regiocontactpersonen kwam naar voren dat 
contact met de leden binnen de regio mogelijk een impuls zou kunnen krijgen 
middels een regelmaPg te versturen nieuwsbrief waar leden ook een inbreng in 
zouden kunnen hebben. Een flexibele opzet daarvoor is naar de 
regiocontactpersonen gestuurd. 
- Het bestuur is bezig met het opze_en van een archief met daarin opgenomen 
een toegankelijke database met documenten die van waarde kunnen zijn bij het 
ondersteunen van lokale acPes  
- Het bestuur heeE dit jaar door ziekte en opkomende zorgtaken onder een 
moeilijk gesternte moeten opereren (Ineke Thierauf heeE moeten adaken en 
de hoofdredacPe van LV wordt Pjdelijk waargenomen door Bert de Boer). 
Diverse malen zijn Pjdens de bestuursvergaderingen onderwerpen naar voren 
gekomen die het beleidsplan en de verdere doelstellingen verder zouden 
kunnen uitdiepen. Dat heeE nog geen concreet vervolg gekregen, een aantal 
andere iniPaPeven wel. 
 
Thema 2: Samenwerkingsverbanden en belangenbehar=ging  
- De samenwerking met de belangenbeharPgingsafdeling van Wandelnet 
verloopt op lokaal en regionaal niveau vrij goed. Leden van TeVoet zijn vaak ook 
acPef als vrijwilliger voor Wandelnet. Op landelijk niveau is er samenwerking 
rond de campagne ‘Ode aan het onverharde wandelen’ en trekt de afdeling 
belangenbeharPging van Wandelnet  vaak samen op met TeVoet als het gaat 
om de ‘hardere knelpunten’ zoals padafsluiPngen. We zien dat Wandelnet vaak 
funcPoneert als eerste aanspreekpunt voor (semi-)overheden, waarna zaken 
vaak via de regio’s gedeeld worden met TeVoet-leden.  
- Er is aandacht gevraagd voor het expliciet opnemen van ‘onverhard’ in het 
maken van digitale en papieren kaarten in door Wandelnet en Nivon beheerde 
media 
- Op lokaal niveau (Utrecht) wordt de samenwerking met de Fietsersbond als 
posiPef ervaren, net als die in Limburg met het wandelknooppuntennetwerk 
(WKN) en het IVN. 
- De lokale samenwerking met grondeigenaren zoals Natuurmonumenten, 
Staatsbosbeheer, Provinciale landschappen, landgoedeigenaren stuit m.b.t. de 
toegankelijkheid soms op tegenstrijdige belangen i.v.m. de toenemende 
recreaPedruk 
- Bij voorkeur treden we m.b.t. de wandelbelangen in goed overleg met 
overheden en hun werkorganisaPes. Dat gebeurt overwegend door onze 
acPeve leden op regionaal en lokaal niveau. Maar het bestuur van de landelijke 
vereniging heeE helaas meerdere malen de handtekening moeten ze_en voor 
plaatsen waar de vereniging werd ingezet als rechtspersoon bij bezwaar- en 
beroepszaken op gemeentelijk niveau: Ouddorp (ZH), Bodegraven (ZH), 
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Aalsmeer (NH), Heemstede(NH). Gemeenten blijken nog alPjd vaak onwillig of 
huiverig hun rol op zich te nemen als hoeder van de openbaarheid van paden. 
Het betrof op te heffen niet acPef bewaakte spoorwegovergangen (NABO’s) en 
barricaderingen van paden. Ook werd in opdracht en op kosten van de 
vereniging een technische expertnoPPe uitgebracht betreffende een 
oplossingsalternaPef voor de op te heffen NABO in Bodegraven. Voor de details 
leze men de jaarverslagen van de regio’s. In al deze gevallen hebben wij hierbij 
juridische grond onder de voeten gevonden in de Wegenwet. In al deze gevallen 
werd er ook samengewerkt met lokale groepen en verenigingen. De 
inzetbaarheid van TeVoet als rechtspersoon verzekert het verhaal en belang van 
de wandelaar van ontvankelijkheid. 
- Voor zover het bestuur er bij betrokken was, vallen zowel posiPeve als 
negaPeve ontwikkelingen in de belangenbeharPgingssfeer te vermelden. 
PosiPef (en zojuist binnen) is het akkoord van gemeente, Prorail en provincie 
voor een al in 2024  te realiseren wandelduiker bij Bodegraven als voorziene 
oplossing voor de afsluiPng van de NABO aldaar.  
NegaPef is, ondanks vele inspanningen het vooralsnog afsluiten van de 
overgang bij Leyduin in Heemstede. Daar heeE TeVoet samen met Wandelnet 
intussen een handhavingsverzoek ingediend op grond van de Wegenwet. 
Betreffende het afgesloten Kerkenpad te Ouddorp deed de bestuursrechter een 
posiPeve uitspraak maar de gemeente ging in beroep en de zaak ligt nu bij de 
Raad van State. De zaak rond het gebarricadeerde pad op de Hoge Dijk in 
Aalsmeer ligt nu bij de bestuursrechter.  
- In Zuid-Holland namen leden het iniPaPef tot het ontwikkelen van een 
regionale route Haringvlietpad. TeVoet ondersteunt die acPviteiten van harte, 
maar zal niet als projectorganisaPe optreden. Naar aanleiding van dit iniPaPef 
ontstond discussie over de kwaliteit die een route zou moeten hebben om 
‘TeVoet-waardig’ genoemd te worden. 
- Binnen de VeerpontencoaliPe werken wij samen met SPchPng Wandelnet, de 
ANWB, NTFU, ROVER, Fietsersbond, Fietsplalorm en Vrienden van de 
Voetveren. Nico Vlasveld (regiocontactpersoon Gelderland) nam en neemt 
daarbinnen de honneurs waar namens TeVoet. De financiering van veren is op 
verschillende plaatsen problemaPsch. Dreigende opheffing van veren in m.n. 
Gelderland lijkt door deze brede coaliPe vooralsnog voorkomen. 
Waakzaamheid blijE geboden.  
- Er zijn en zullen stapjes genomen worden om contacten te leggen met 
verschillende organisaPes om te kijken op welke wijze we vanuit gezamenlijke 
doelstellingen elkaar kunnen versterken en uitwisselen: Nivon, VNC  
(Vereniging Nederlands Cultuurlandschap),  SPchPng Het onverharde pad, 
organisaPe Nemo, IVN, Voetgangersvereniging Nederland) 
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- Op lokaal en regionaal niveau zijn en blijven we graag gesprekspartner voor 
recreaPeschappen, waterschappen, gemeentes, provincies en lokale 
organisaPes die zich willen inze_en voor het onverharde wandelen. 
 
Thema 3: Promo=e en werving 
- Middels folders in publicaPes van Gegarandeerd OnregelmaPg (waar ook veel 
aandacht is voor onverhard wandelen hebben zich inmiddels 6 leden 
aangemeld. De samenwerking met Gegarandeerd OnregelmaPg verloopt 
posiPef. 
- Ook bij Ode-wandelingen is promoPemateriaal in de vorm van flyers en LV-
nummers materiaal verspreid en bij een verschillende bezoekerscentra 
(Staatsbosbeheer, Natuurmonumenten, Nivon, IVN) zijn door leden flyers 
verspreid. Deze flyers kunnen bij de ledenadministraPe voor lokale verspreiding 
ook aangevraagd worden. 
- Besloten is om te investeren in advertenPes t.b.v. ledenwerving. Daartoe is 
contact gezocht met verschillende instanPes en heeE inmiddels een eerste 
concrete vervolg gekend in een advertenPe in het Wandelmagazine van 
februari jl. met een groot bereik. Met een aantal andere organisaPes is overleg 
gaande. De resultaten hiervan zullen komend jaar moeten blijken. 
- Om, gelet op de gemiddelde leeEijd van het ledenbestand van TeVoet, beter 
zicht te krijgen op de noodzakelijke aanwas van jongeren is een bericht 
uitgegaan naar alle leden om met jongeren in hun omgeving in gesprek te gaan 
over hun overwegingen om wel of niet lid te worden van een vereniging als 
TeVoet. Daarop is nog reacPe vanuit de leden gekomen. 
- De samenwerking met AnPlope als ledenwervingsmogelijkheid is per 1-1-2024 
beëindigd wegens te weinig effect 
- Concreet overzicht m.b.t. het adaken van leden gedurende het jaar, net als de 
drijfveer om zich aan te melden bestaat nog niet. Het bestuur wil dit wel gaan 
bijhouden. Wel duidelijk is dat leden veelal opzeggen vanuit ‘fysiek’ niet meer 
kunnen wandelen. 
 
Thema 4: Overleg met de regio’s  
- We zijn blij met de aanmelding als regiocontactpersoon voor Groningen in de 
persoon van Rob van der Werff; voor de provincies Drenthe, Flevoland, Zeeland 
en Noord-Brabant bestaan nog vacatures. Voor Noord-Holland Zuid wordt 
gezocht naar een vervanger van de interim-contactpersoon Renée van de Haar.  
- Tijdens het regio-overleg kwam naar voren om op lokaal niveau 
bijeenkomsten te organiseren met lokale thema’s, waarbij de 
regiocontactpersoon de iniPërende persoon kan zijn 
- Er bestaan verschillen in bewegwijzering van wandelpaden tussen provincies. 
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Vanuit Friesland is hierbij de wens geuit om in overleg met aangrenzende 
provincies tot meer uniforme bewegwijzering in deze te komen. Dit zou ook bij 
andere provincies onderzocht kunnen worden 
- Ook vanuit het regio-overleg kwam de wens naar voren van het opze_en van 
lokale databases die geraadpleegd kunnen worden bij acPes. Afstemming met 
het op te ze_en ‘landelijke’ archief zou daarbij bekeken kunnen gaan worden. 
 
Thema 5 Barrièrebestrijding  
- het inze_en van financiële ondersteuning middels de barrièrepot om ‘trage 
infrastructuren’ volwaardig mee te nemen in besluitvormingsprocedures (zoals 
bij  voorgenomen aanpassingen bij afsluiPngen van spoorwegovergangen - 
Prorail,  gemeentes en provincies, boerenlandpaden, waterschap - dijkpaden, 
landgoederen, natuurorganisaPes - Natura 2000-gebieden, opheffen 
veerponten), heeE afgelopen jaar tot de volgende ondersteuning geleid: 
Financiering expert-onderzoek naar alternaPef voor opheffing NABO 
Bodegraven en kosten verschillende beroepszaken bij de bestuursrechter. 
- Voor een overzicht van acPes van het afgelopen jaar waar TeVoet-leden een 
bijdrage aan hebben geleverd en waar het wel of niet gelukt is om acPes een 
(voorlopig) succesvol vervolg te kunnen geven wordt vooral verwezen naar de 
jaarverslagen vanuit de regio’s (zie bijlage 7).  
Hier worden nu kort genoemd: 
Succesvolle ac2es:  
Meerdere Ode-wandelingen; Baarle-Nassau, Pad langs de Schietberg, 
bestuursrechter oordeelt dat pad openbaar is (betrokkene onze oud-voorzi_er 
Harry Benschop); Enkhuizen: Er komt een alternaPef voor de op te heffen NABO 
Omgelegde Burgwal; Bergen/Heiloo: op te heffen NABO wordt vervangen door 
brug; Bergen/Schoorl: na eerst genegeerd te zijn en jaren procederen komen er 
eindelijk hopelijk construcPeve gesprekken met Staatsbosbeheer over de 
routering van wandelroutes bij een doorkruisend mountainbikeparcours: 
Amsterdam: de Oranjesluizen zijn na jaren weer opengesteld voor passage door 
voetgangers en fietsers; de mobilisaPe van het verzet tegen opheffing van de 
NABO Nieuwerbrug in Bodegraven – de lobby hiervoor heeE geleid tot een 
akkoord over een alternaPef voor de NABO Nieuwerbrug 
(Nog) niet succesvolle ac2es: 
De groei van het ledenaantal; Amsterdam - onverharde verbinding 
Poppendammergouw-Volgermeer (er zijn wel posiPeve geluiden); Aalsmeer -
het opheffen van de barricadering van de Hoge Dijk; ondanks mobilisaPe en 
verzet om te komen tot een alternaPef tunneltje niet gelukt: eind maart jl. is de 
NABO Leyduin bij Heemstede afgesloten. 
 


